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Onze Waterwijk is het nieuwe jaar gestart met een nieuw 
buurtbeheer. De buurtbeheerder is niet langer werknemer van een 
woningbouwcorporatie, maar valt net als in de omringende wijken 
onder de Stichting Welzijn Westerpark. Het buurtbeheer zal zich 
blijven inzetten voor het handhaven van de milieubepalingen zoals 
die bij de totstandkoming van het GWL-terrein zijn geformuleerd. 
De taken van de buurtbeheerder in dit opzicht zijn vastgelegd in een 
door het Koepelbestuur opgestelde functietypering, en zullen 
jaarlijks in de algemene ledenvergadering worden geëvalueerd. 

Een van die taken is het weren van auto’s. Maar ook het fietsen 
op het terrein staat ter discussie. Tot op heden wordt dit gedoogd. 
Een duidelijk beleid is noodzakelijk geworden, nadat er vorig jaar 
naar aanleiding van wijkveiligheidsbijeenkomsten een beleid is 
gestart om fietsen op de stoep intensief tegen te gaan en de politie 
bij overtredingen te laten bekeuren. Een proef bij Meander zal 
moeten uitwijzen of er voor terreinen waar het onderscheid tussen 
stoep en fietspad niet duidelijk is, een oplossing kan komen die 
(ook) voldoet aan het Wegenverkeersreglement. 

Op een heel ander vlak wordt er de laatste tijd nogal wat kritiek 
gehoord op het verhogen van de tarieven voor de kabel. De 
monopoliepositie van kabelexploitant UPC lijkt steeds meer mensen 
ertoe te brengen over te stappen op een ander ontvangstsysteem 
voor radio- en televisieprogramma’s. Naast Digitenne is vooral de 
schotelontvangst sterk in opmars. Staan straks hele woonwijken vol 
schotels – ook de Waterwijk? Het zichtbaar aan de pui plaatsen van 
een schotel is verboden, maar als het die kant op gaat, kunnen we 
dan spreken van vooruitgang op het punt van het integratiebeleid? 
Allochtone Nederlanders kijken al jaren tv via de schotel! 
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Interview buurtbeheerder Deze  Waterspiegel ziet er anders 

uit dan u gewent bent. Wij 
kampen nog steeds met een gebrek 
aan  kopij van bewoners, en 
moesten na het vorige nummer 
afscheid nemen van onze 
vertrouwde vormgever. Er is vast 
iemand onder u die die taak beter 
kan verrichten dan wijzelf. Wie 
meldt zich aan?  

Sluitingsdatum kopij voor de 
volgende uitgave is 20 februari. 
  Ideeën over opmaak en inhoud 
kunt u altijd kwijt bij de redactie: 
Waterspiegel@gwl-terrein.nl  

De redactie wenst u allen een 
plezierig nieuwjaar toe. 

Henk Bertelkamp 
 

 

 

Buurtbeheerder Ben Wustenhoff 
Een sociaal voelend mens 
 
Het heeft even geduurd sinds het vertrek van 
Liesbeth Pruis en Maarten Backer, maar we 
hebben weer een nieuwe buurtbeheerder: Ben 
Wustenhoff. Het is nog te vroeg om hem over alle 
GWL-besognes een standpunt te vragen. Maar we 
willen wel weten wie hij is, waar hij vandaan komt 
en hoe lang hij denkt te blijven.  
 
‘Ik ben een redelijk sociaal voelend mens,’ 
karakteriseert Ben Wustenhoff (46) zichzelf. De 
nieuwe buurtbeheerder komt uit een echt 
woningbouwgezin. Zijn vader werkte bij een 
sociale-woningbouwcorporatie, zijn zuster is ook 
in die sector terecht gekomen. Zijn 
maatschappelijke betrokkenheid blijkt ook uit het 
lidmaatschap van de ondernemingsraad van 
Stichting Welzijn.  

Ben komt uit een totaal andere hoek van de stad, 
uit Oost. Om precies te zijn woont hij aan de 
Derde Oosterparkstraat. Vier dagen per week komt 
hij met de metro en lijn 10 naar het GWL-terrein. 
In Oost begon hij zijn carrière als 
huismeester/buurtconciërge, met als belangrijkste 
klant de Algemene Woningbouwvereniging. ‘Ik 
werkte daar als banenpooler. Maar de banenpool 
zag ik als opstapje naar regulier werk. Ik wilde dus 
graag een opleiding volgen om mijn kansen op de 
arbeidsmarkt te vergroten. Maar kennelijk beviel 
ik te goed en wilden ze mij daar graag houden. 
Toen ben ik op zoek gegaan naar een werkgever 
die mij de kans bood mij te ontwikkelen.’ 

 

  

 

  In 2000 kwam hij via een vriend terecht bij 
Stichting Welzijn, die voor stadsdeel Westerpark het 
buurtbeheer organiseert. Hij is toen meteen gestart 
met een MBO-opleiding facilitaire ondersteuning. 
Wustenhoff: ‘Facilitaire ondersteuning is een heel 
breed gebied, het gaat over beveiliging, onderhoud, 
het omgaan met bezoekers. Maar we hebben op de 
opleiding ook gekookt.’ In Westerpark heeft hij 
gewerkt in de Westerstaatsman en de Fannius 
Scholtenbuurt. Maar daar had hij als ID’er nog altijd 
een gesubsidieerde baan. Vandaar dat hij 
belangstelling had voor het buurtbeheerderschap op 
het GWL-terrein. 5 januari was zijn eerste werkdag.  

Wustenhoff heeft zelf een assistent-beheerder 
uitgezocht, Chanderbhan Adhin, een collega uit de 
Westerstaatsman. Chanderbhan, of kortweg Bhan, 
heeft een aanstelling voor 36 uur. Samen houden zij 
elke ochtend spreekuur. Er zijn nog geen ernstige 
problemen gerezen. Wustenhoff: ‘Wij hebben nog 
geen klachten ontvangen, wel mensen, die 
gereedschap willen lenen. En af en toe ren ik de 
straat op om een brommer het terrein af te sturen.’ 
De rest van de dag loopt hij rondes over het terrein 
en door de gebouwen.  

Hoe ziet hij zijn taak als buurtbeheerder? 
Wustenhoff: ‘Ik ben hier vooral voor het sociale 
beheer, maar ik kan ook kleine reparaties doen. Ik 
ben behoorlijk technisch.  
 
 

Vervolg > 
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Weer nutstuinen vrij voor 
nieuwe leden 

Het zonovergoten jaar 2003 was 
ook voor de tuinders van de 
nutstuintjes in onze wijk een 
letterlijk bloeiend jaar. Door de 
vele zon en de hoge temperaturen 
schoten de courgettes, andijvie en 
andere groenten, kruiden en 
bloeiende planten uit de grond. 
Helaas gold dat ook voor het 
onkruid, dat soms nog sneller leek 
te groeien dan de rest. Voor 
sommige tuinders was dat juist 
weer reden in hun tuintje met de 
warme zon in hun nek te 
schoffelen en te wieden. 
  Nu in deze wintermaanden lijkt 
het of de tuinen er wat verlaten bij 
liggen, hoewel de verse 
boerenkool na de korte 
vorstperiode rond oud en nieuw 
heerlijk smaakte!  

Nog even en het voorjaar laat 
zich voorzichtig zien. 
Bloembolletjes en daarna andere 
planten steken hun kop 
voorzichtig boven de aarde. Ook 
wij krijgen weer kriebels en 
willen zaaien, poten, harken en 
wieden. Om vervolgens te 
genieten van de bloemenpracht en 
de smaak van zelfgeteelde 
groenten, of om gewoon heerlijk 
te ontspannen. 

In onze wijk is er een actieve 
nutstuinvereniging, die het beheer 
voert over ruim 80 lapjes grond 
verspreid over de hele wijk. Aan 
het begin van het nieuwe seizoen 
2004 komen er weer een aantal 
tuinen vrij voor bewerking door 
nieuwe leden. De vrijkomende 
perceeltjes liggen op diverse 
plaatsen tussen de woonblokken. 
Het lidmaatschap kost € 30 per 
jaar.  

De vereniging organiseert nog 
andere activiteiten, waaronder het 
gezamenlijk inkopen van jonge 
plantjes en koemestkorrels. Als u 
dus wilt kijken of uw vingers ook 
groen zijn, meld u aan of vraag 
informatie bij Marianne Albers, 
telefoon 6811395 of e-mail 
M.Albers2@chello.nl  

Hans Bax 

 Vervolg interview buurtbeheerder > 
 
Ik heb gesproken met Joze van Stigt van de Koepelvereniging, en 
heb al kennis gemaakt met Sandra de Ruijter van de Technische 
Dienst van PWV, met de buurtregisseur Marco Buis, ik heb straks 
mijn eerste Leefbaarheidsoverlegvergadering, ik ga borrelen bij de 
bewonerscommissies van PWV en Rochdale.  
Uit al dat soort contacten zal duidelijk worden wat er leeft op dit 
terrein.’ 
 
Je bent nog maar twee weken hier, maar heb je al een favoriete 
plek? Wustenhoff: ‘De nutstuintjes vind ik erg leuk. En het 
gegeven dat dit een autovrij terrein is. Maar ook dit kantoor, het 
Buurtbeheerdershuisje, is een mooie plek.’ 

Je weet dat hier al veel buurbeheerders gekomen en gegaan zijn. 
Hoe lang ben jij van plan te blijven? Wustenhoff: ‘Heel lang, ik ben 
behoorlijk trouw.’  

Lucia Alleman  
 

 
 
 

Oproep 
 
Het op 14 januari gestarte smartlappen- en zeemanskoor in 
buurthuis de Waterval kan nog worden uitgebreid met een aantal 
nieuwe leden. Met name mannen worden uitgenodigd om deel te 
nemen. 
Tijd van 21.00 tot 22.30 uur, elke woensdagavond.  
Kosten 2 euro per keer. 
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Nieuwjaarsspeech Anne Marie Hoogland 

Bron:www.westerpark.amsterdam.nl 

  

                                                                  Zondag 11 januari hield stadsdeelvoorzitter Anne Marie  Hoogland  
een speech tijdens de nieuwjaarsreceptie van het stadsdeel Westerpark.  

Haar boodschap voor dit jaar is participatie. 

  
 
 
 
 
 
Beste bewoners, genodigden, raadsleden, voorzitter van de deelraad, namens het dagelijks bestuur van 
stadsdeel Westerpark, namens de wijkopbouworganen en de Stichting Welzijn Westerpark heet ik u welkom 
op onze nieuwjaarsreceptie 
Ik wil vandaag iets met u delen over participatie. En daarom wil ik een terugblik op het afgelopen jaar 2003 
werpen. Wat resultaten noemen die we te danken hebben aan de inzet van verschillende participanten in onze 
buurten.   
2003 was een jaar waarin 3481 nieuwe mensen in ons stadsdeel zijn komen wonen. Een jaar waarin in 
Westerpark 510 baby’s zijn geboren. Mensen die allemaal welkom zijn en op enigerlei wijze meedoen in 
onze samenleving.  
Het jaar waarin we in het Brediusbad een topdag hebben gehad omdat 1900 mensen op 1 dag ons bad 
bezochten; een gezellige, probleemloze, zonnige dag was dat. Een meesterlijke prestatie van bezoekers en 
toezichthouders als ik in aanmerking neem hoe in vele zwembaden de agressie aan de orde van de dag is. 
Een jaar waarin het aantal aangiften in ons stadsdeel daalde tot ruim 3000; een daling van ongeveer 17%. Ter 
vergelijking wil ik u melden, dat de gemiddelde daling 7% is in Amsterdam. Bewoners, politie, buurtbeheer 
en stadsdeel mogen de daling van de criminaliteit als succes beschouwen. 
Het jaar waarin Nederland er een park bij kreeg, na jaren van ontwikkelen, wikken en wegen, rekenen en 
participeren, met dank aan bewoners, ambtenaren, ontwerper, ontwikkelaar en uitvoerders.  
Het jaar waarin de 10 gouden straatregels van de Spaarndammerbuurt zijn besproken en gekozen. Een 
project waarbij de bewoners zelf voorop stonden in de aanpak en uitvoering. 
Het jaar waarin er koopwoningen zolang leeg hebben gestaan dat ze gelukkig gekraakt werden: want ook in 
deze eeuw geldt in Amsterdam nog altijd dat we speculatie met basisvoorzieningen als woningen niet 
accepteren. Geen leegstand.  
Dank wil ik uitspreken naar al die mensen die kritisch en integer hun bijdrage hebben geleverd. Maar er is 
wel iets aan de hand in Westerpark, waar ik het met u over wil hebben.   
Participatie in 2004.   
Een jaar, waarin ons nog wel wat te wachten staat, als gebied in Amsterdam waar het met de armoede slecht 
gesteld is: de door de regering voorgestelde kortingen op de huursubsidie met 12 euro per maand per 
huishouden, de stijging van de ziektekostenpremie. Het zijn twee voorbeelden, die er inhakken bij al die 
mensen met een uitkering of een laag inkomen in onze buurten.   
Daarom zullen onze eigen stadsdeelvoorzieningen, laagdrempelig gratis of goed betaalbaar moeten blijven 
voor onze bewoners. Denk aan sport voor de jeugd, welzijn voor ouderen, en kunstactiviteiten. Laag blijft 
ook onze lokale belasting, de afvalstoffenheffing: zuinigheid met vlijt, efficiënt en wijkgericht werken, dat 
levert de laagste afvalstoffenheffing op in vergelijking met andere stadsdelen, en tegelijkertijd een hoge 
schoonheidsgraad. Op deze manieren kunnen wij iets doen voor onze bewoners om hun maatschappelijke 
participatie te stimuleren, maar we zullen scherp en alert blijven op de ontwikkelingen.   
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Wij gaan in ieder geval eens flink onze antennes uitsteken richting Den Haag en de Centrale Stad, om pro-
actief de mogelijke klappen van nog verdergaande bezuinigingen van ons weg te houden. Ik heb weinig 
vertrouwen in een regering, die de revolutie van midden jaren negentig, om mensen met een uitkering aan 
het werk te helpen, miskent en in ėėn klap de deur in het gezicht dichtgooit van mensen die de moed hadden 
om in de ID- regeling  te stappen.   
Onze belangrijkste bondgenoten om de bezuinigingen van Den Haag van ons weg te houden zitten in het 
college van B&W van Amsterdam. Ze zullen van ons horen vanuit Westerpark.  
 
En er is meer te doen. Ik wil dit jaar op speurtocht gaan. Op zoek naar kiemen van participatie. Op zoek naar 
bewoners in ons stadsdeel die de stappen zetten die een begin zijn van een oplossing van een probleem, een 
leuk idee, een aardig gebaar naar een medemens. Op zoek naar die vader of moeder die op school de 
ouderparticipatie weet te delen met andere ouders voor wie dat niet zo vanzelfsprekend is. Op zoek naar die 
winkelier of ondernemer die ondernemersklimaat stimuleert en niet alleen op zijn eigen winkel past. Op zoek 
naar die bewoner die gewoon belt als de veegploeg de stoep even extra moet doen vanwege het straatfeest of 
het 50-jarig huwelijk van de buren. En als ik die mensen vind, dan zal ik ze vragen om ons te leren in welke 
vorm ze ondersteuning kunnen gebruiken, wat een lokale overheid kan betekenen of een wijkopbouworgaan. 
Wat moet een Stichting Welzijn Westerpark leveren? Wat zou buurtbeheer kunnen betekenen? Werken onze 
ambtenaren wel genoeg vanuit de praktijk? Is de deelraad wel die afspiegeling van onze bewoners?  
Zijn wij bestuurders nog wel genoeg op straat en aanspreekbaar? Zijn we niet ingedut, of zijn we wel wakker 
genoeg? 
En dat alles vraag ik me af omdat we gewoonten hebben ontwikkeld die vaste paden en versleten routines 
zijn. Juist op deze plek waar wij werken en leven moeten we ons die ene vraag stellen! Is onze democratie 
nog levend? Is onze politiek ofwel onze vertegenwoordiging nog wel van deze tijd?  
Ik ga op speurtocht om participatiemogelijkheden voor al die mensen die we nog niet kennen van inspraak en 
procedures, te ontdekken. Nieuw burgerschap te ervaren. Er is echter geen routekaart. Maar de speurtocht is 
al begonnen.   
Tot slot: 
Ik wens ons een aardig en voorkomend mens te zijn. Ik wens ons een creatief, veilig en wakker 2004! 
 

---------------------------------------- 
 

 

 
Bart  
 
 
 
 
 
  
 

 
 
  

Zondag 25 januari werd door de bewonerscommissies van
Nieuwjaarsreceptie gehouden in het buurtbeheerhuisje vo
gezellige receptie werd muzikaal opgeluisterd door buurt
Naast het verstevigen van de onderlinge contacten ko
nieuwe buurtbeheerder Ben Wustenhoff. 

De beste wensen voor 2004 van:  Cori
  

Meer informatie over de gitaristen van DOS AG
Nieuwjaarsreceptie 
 PWV-Wonen en Rochdale een 
or alle bewoners van het GWL-terrein. De 
bewoner Bart Schreuder op zijn gitaar. 
n er tevens  kennisgemaakt worden met de 

ne, Els, Roos, Lucia, William, Jolien en Henk

UAS (boekingen) op www.gwl-terrein.nl 
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GWL-trofee Vanwege het vele werk dat Joze de laatste tijd, 
evenals in de voorgaande jaren, op de haar 
kenmerkende individuele en doortastende wijze ten 
bate van het GWL-terrein heeft verricht, heeft de 
redactie besloten Joze als vierde bewoner van onze 
Waterwijk te belonen met de GWL-trofee. 

 

Joze van Stigt  
 

Koepelvereniging 

 
De GWL-trofee is een wisselbeker in de vorm van 
een houten Watertoren, die steeds wordt uitgereikt 
aan een bewoner die zich op enigerlei wijze heeft 
onderscheiden. De trofee blijft minimaal drie 
maanden in bezit van degene die hem heeft 
gekregen. Joze van Stigt is de vierde bewoner die 
de trofee kreeg uitgereikt. Eerder namen François 
Morfouace als winnaar van het GWL jeu de 
boules-toernooi, Wigger Atsma als oprichter en 
hoofdredacteur van de Waterspiegel, en Jan 
Willem Kluit, vooral bekend als organisator van 
het GWL-voetbaltoernooi, de trofee in ontvangst. 
U kunt bewoners voordragen voor de GWL-trofee 
via de redactie van de Waterspiegel en via de 
GWL-website. 

 
 

De redactie van de Waterspiegel en de GWL-
website heeft besloten om de GWL-trofee uit te 
reiken aan Joze van Stigt.  

Joze was al als toekomstig bewoner betrokken 
bij de planning voor de bouw van het GWL-
terrein. Zij hield zich bezig met de verschillende 
aspecten waaraan terrein en woningen zouden 
moeten voldoen. Als voorzitter van de 
Koepelvereniging, een functie die zij al sinds de 
oplevering van het terrein bekleedt, heeft Joze 
steeds het belang van een milieuvriendelijke en 
vooral autovrije wijk behartigd. Tot op de huidige 
dag begeleidt Joze groepen in de wijk, van mensen 
uit binnen- en buitenland die vooral in de 
milieuvriendelijk bouw en het autovrije karakter 
geïnteresseerd zijn.  

Toen wij verleden jaar werden geconfronteerd met 
veranderingen in het buurtbeheer en er geen 
buurtbeheerders meer waren op het terrein, heeft 
Joze contact gelegd met de Stichting Welzijn 
Westerpark, om te bespreken of het buurtbeheer 
van het GWL-terrein bij deze stichting kon 
worden ondergebracht. Dit heeft geresulteerd in 
het aannemen van een nieuwe buurtbeheerder met 
ingang van januari van dit jaar. Het aanpassen van 
het takenpakket van de buurtbeheerder blijft in 
handen van de Koepelvereniging GWL-terrein, 
waardoor bewoners via de algemene 
ledenvergadering zelf invloed kunnen uitoefenen 
op het buurtbeheer in de wijk. 

 

 

 
Er is via de Stichting Welzijn Westerpark een nieuwe 
buurtbeheerder aangetrokken voor het GWL-terrein. 
En er komt ook weer een medewerker met ID-baan als 
assistent. 
De buurtbeheerder is, net als in het verleden, onder 
andere belast met het bewaken van de 
milieudoelstellingen. Daaronder valt de controle op 
het (autovrije) maaiveld, maar ook controles in de 
verschillende woonblokken, waarbij met name ook 
rondes worden gemaakt langs de technische 
installaties. 
Niet op de laatste plaats is de buurtbeheerder belast 
met de sociale aspecten van het buurtbeheer. Dagelijks 
is er spreekuur voor bewoners en de buurtbeheerder 
zal betrokken zijn bij velerlei buurtactiviteiten. 
 
 

 
Ben 
 
Door de ingrijpende wijzigingen in de invulling van 
het buurtbeheer is de algemene ledenvergadering van 
de Koepelvereniging iets in het gedrang gekomen. 
In februari zullen alle leden een uitnodiging 
ontvangen voor een medio maart te houden ALV. 
Hier zal naast het jaarverslag, de begroting voor 2004 
gepresenteerd worden en een financiële 
verantwoording over 2003 plaatsvinden. 

Henk Bertelkamp 

Wij wensen 
Ben Wustenhoff 

en 
Chanderbhan Adhin 

een prettige werkplek 
toe in de Waterwijk! 
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Bewustwording 
 

 

 

Een paar weken geleden kreeg ik 
een foldertje onder ogen met de 
titel ‘Over bewustwording 
gesproken’. Hierin wordt geschetst 
hoezeer het beeld van de wereld is 
veranderd voor mensen geboren 
vóór 1946. Mensen geboren in een 
tijd vóór er televisie bestond, 
diepvriesvoedsel, de pil, 
contactlenzen enzovoort – geboren 
vóór de tijd van video, tapedecks, 
magnetrons, faxen, kunstnieren, 
tekstverwerkers, printers, tl, FM, 
CNN, websites, e-mail. Een hele 
lange, interessante opsomming. 

Ouderen hebben het vaak 
moeilijk met al dat nieuwe. Veel 
mensen hebben het moeilijk met de 
bediening van moderne apparaten. 
Wanneer op de kabel de stations 
van plaats veranderen, dan geeft 
dat problemen. De mobieltjes 
hebben te kleine knoppen en 
displays om goed te kunnen 
gebruiken. Wanneer op tv wordt 
verwezen naar websites, dan is het 
maar voor een enkeling mogelijk 
daar gebruik van te maken.  

Voor mijn gevoel is er zo 
langzamerhand een tweedeling aan 
het ontstaan, en niet alleen tussen 
ouderen en jongeren. 

Wigger Atsma 
 
 

 
 
 

 

Waterkolom 
Ultiem. 
 
Alle onderwerpen heb ik wel een keer gehad. Wat valt er nog 
te schrijven over gas, licht, water en aanverwante artikelen? 
Op het moment dat ik denk: ‘Ik heb deze keer niks, ik sla een 
Waterspiegel over’, zit er een rouwkaart tussen de post. Niets 
dramatisch, een hoogbejaarde tante is overleden. Ik realiseer 
me dat overlijden de ultieme vorm van recyclen is. Je 
stoffelijke omhulsel gaat terug naar de natuur. Voor welke 
vorm je ook kiest, een zeemansgraf, de aarde, of uitgestrooid 
worden, en in andere culturen zijn er nog andere 
mogelijkheden, hoe je het ook wendt of keert: er blijft weinig 
van je over. 

Is er al onderzoek naar gedaan welke manier het minst 
belastend is voor het milieu? We leven met ongeveer 15 
miljoen mensen in Nederland. Met een aan zekerheid 
grenzende waarschijnlijkheid zijn wij er over honderd jaar niet 
meer. Allemaal begraven. Is daar nog wel plek voor? Of 
wanneer je voor crematie kiest, wat is de invloed van zo’n 
uitstoot op het milieu?  

De overleden tante geeft me zoveel stof tot nadenken dat ik 
besluit uit dankbaarheid naar de afscheidsdienst te gaan. Een 
neef vertelt aldaar het levensverhaal van zijn moeder. De 
familie-anekdotes komen me bekend voor en ik suf weg. Tot 
ik mijn neef hoor zeggen: ‘Mijn moeder heeft het recyclen 
uitgevonden.’ Ik ben weer bij de les. Hij vertelt over de 
oorlogsjaren. Terwijl zijn vader in het verzet zit en vaak van 
huis is, naait zijn moeder van parachutestof kleding voor de 
kinderen. Ook wordt kleding van volwassenen uitgetornd en 
worden er broekjes uit getoverd voor de jongens; met zijn 
armen geeft hij aan hoe hij als kind een streng wol ophield van 
een uitgehaalde trui, terwijl zijn moeder er weer een bol van 
kluwde.  

Natuurlijk zeg ik bij het condoleren niet: ‘Je moeder gaat nu 
voor de laatste keer recyclen.’ 

Toch vind ik het een mooie gedachte. 
 
 

Rie Sijkel 
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 Besteding Buurtbeheergeld 2003   Uit het Leefbaarheidoverleg 
van 11 december en 20 januari 

 
Veel aandacht ging de laatste bijeenkomsten van het 
Leefbaarheidsoverleg uit naar het sportveldje aan de 
Waterpoortweg/Waterkeringweg. Vandaar dat u hier een wat 
uitgebreider verslag vindt van de zaken die hier spelen. Als u 
zelf ook een mening heeft over dit onderwerp kunt u die naar 
voren brengen bij de vergaderingen van het 
Leefbaarheidsoverleg, maar natuurlijk ook in de Waterspiegel of 
via de website www.gwl-terrein.nl  
 

Sportveld 
Op 27 november 2003 heeft Akke Knottnerus aan alle buren 
rondom het sportveldje een brief gezonden over de overlast die 
de direct omwonenden het afgelopen jaar van het sportveld 
hebben ondervonden. Nu de lamp uit is en de banken niet 
beschikbaar zijn, is het de laatste tijd vrij rustig. Om te laten zien 
dat Akke en Donald niet de enigen zijn die overlast van het 
sportveld ondervinden, en om te voorkomen dat er weer overlast 
ontstaat, zijn de omwonenden uitgenodigd om de bijeenkomst 
van het Leefbaarheidsoverleg bij te wonen. 

In de brief is een aantal maatregelen voorgesteld: 

– aanbrengen van een bord met spelregels voor het sportveld; 
– lamp uit, en mast verwijderen; 
– banken verwijderen of verplaatsen naar een minder 

aantrekkelijke plaats op het terrein; 
– het hangen rond het rooster van de warmte/krachtcentrale 

(dat warmte afgeeft) minder aantrekkelijk maken; 
– voetbaldoeltjes bekleden met geluiddempend materiaal; 
– het sportveld een vriendelijker uitstraling geven, 

bijvoorbeeld door het planten van groen bij de hekken of 
verlagen van de hekken. 

 
Akke meldt dat er twintig brieven zijn verspreid en vijftien 
reacties zijn ontvangen. Uit de reacties blijkt dat overlast wordt 
ondervonden van: de baskets en de voetbaldoeltjes, het stuiteren 
van de bal, brommers, schreeuwen/hard praten, bezoekers Café-
Restaurant Amsterdam, en gespring op de drie aanwezige 
putten. 

Oplossingen: Café-Restaurant Amsterdam haar klanten laten 
verzoeken om kinderen na 22.00 uur niet meer op het sportveld 
te laten spelen; bord met spelregels plaatsen (buurtregisseur 
Marco Buis kan hiervoor een voorbeeld aanleveren); en 
aankaarten bij het Leefbaarheidsoverleg Stadsdeel Westerpark. 
Er wordt besloten een groep te vormen, die zal bestaan uit 
Monique Stolp, Kees van Veenendaal, Jos Veldhuizen, Marco 
Buis, Akke Knottnerus en de toekomstige buurtbeheerder. 
Mogelijkheden voor het aanleggen van een geveltuin rond de 
warmte/krachtcentrale worden, in overleg met stadsdeelwerken, 
bekeken door Hans Bax en Joze van Stigt. 

 
Bijdragen van Henk Bertelkamp en 

Lucia Alleman 

 De voorzitter heeft een aantal aanvragen 
ontvangen voor de besteding van het 
Buurtbeheergeld: 
Kerstconcert blok 5                 € 230 
Kerstverlichting in bomen 
Watertorenplein 9 × € 9                  €  81 
Verlichting Toegangshuisje   
                   € 100 
Elektriciteit totale kerstverlichting  
                    €  20 
Elektrische heggenschaar   
                   € 200 
Geveltuin warmte/krachtcentrale  
                   € 150 
Bord met regels voor sportveld  
 (reserveren)                 € 300  
Daarnaast is een voorstel gedaan voor 
het bekleden van de voetbaldoeltjes op 
het sportveld met geluiddempend 
materiaal. 
 

Stand van zaken buurtbeheerder 
De sollicitatieprocedure voor een 
reguliere buurtbeheerder en een 
assistent (ID-baan) heeft tot resultaat 
geleid. Beide nieuwe buurtbeheerders 
komen in dienst van de Stichting 
Welzijn Westerpark; de 
functieomschrijving is opgesteld door 
de Koepelvereniging GWL-terrein. 
 

Actielijst/Aandachtspuntenlijst  
Op de lijst van aandachtspunten staan 
nog de volgende onderwerpen: 
– bomen planten, 

groenwerkzaamheden 
– bankenplan 
– stalling handkarren 
– gedoogsituatie fietsverkeer 
– sportveld 
– informatieborden 
– bewegwijzering 
– aanpassen opritten 
– buurtschouw 
– hekken in hagen. 

Vervolg >  
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 Fietsregiem op het GWL-terrein 
Stadsdeel Westerpark stuurt aan op het 
plaatsen van borden die aangeven dat 
wandelen en fietsen is toegestaan. 
Fietsers moeten dan wel rekening houden 
met wandelende medeweggebruikers.  
Gladheid van Waterleliegrachtbruggen 
Het stadsdeel heeft de firma Bollit 
gevraagd om een offerte voor het 
aanbrengen van een stroefmakende lak op 
de bruggen. De substantie kan pas 
aangebracht worden bij een temperatuur 
van 15 graden Celsius. 

Herplanting bomen 
In de loop der tijd is om verschillende 
redenen een aantal bomen van het GWL-
terrein verdwenen. In januari wordt 
gestart met het herplanten van vijf bomen 
aan de Waterkeringweg. Dit voorjaar 
zullen ook langs de Haarlemmerweg de 
bomen herplant worden.  

Banken 
Alle banken op het GWL-terrein zullen 
dit voorjaar een onderhoudsbeurt 
ondergaan.  

Nieuwe wijkmanager groen 
Bij het stadsdeel zal op 2 februari Jos 
Blijleven aantreden als de nieuwe 
wijkmanager groenvoorziening. Als u een 
geveltuintje wilt aanleggen kunt u bij 
hem te rade gaan.  
Jos Blijleven zal in het tweede of derde 
kwartaal een inventarisatie maken van de 
problemen bij de hagen, in verband met 
het mogelijk weghalen van de 
hekwerken. 

Buurtschouw 
Het is de bedoeling om in februari een 
buurtschouw te houden op het het GWL-
terrein. Mensen die willen meelopen of 
kapotte onderdelen op en rond het 
maaiveld aanwijzen, kunnen zich melden 
bij de nieuwe buurtbeheerders, Ben 
Wustenhoff en Chanderbhan Adhin. Het 
makkelijkst is om naar hun spreekuur te 
gaan, ’s ochtends van 9.00 tot 10.00 uur, 
of een briefje bij hen in de bus te stoppen 
of een e-mailtje te sturen: 
buurtbeheerder@gwl-terrein.nl 
 
De data van de volgende 
Leefbaarheidsbijeenkomsten, die 
toegankelijk zijn voor alle bewoners, zijn 
te vinden onder ‘agenda’ op de website 
van het GWL-terrein. 
 

 ContiNuon 
 
 
Zo langzamerhand heb ik voldoende geschreven over grijs-
groen en natuurstroom om een beetje nuchtere benadering van 
dit item mogelijk te maken. Dit artikel is dan ook de laatste 
keer over dit onderwerp. 

Wat mij deze keer opviel was een artikel in Het Parool, met 
gegevens over het opwekken van groene stroom door vier 
aanbieders. Het percentage opgewekte stroom uit biomassa 
(houtafval, papierpulp, mest, huisvuil, rioolslib) bedraagt bij 
die vier bedrijven 78% tot 90%. Bepaald geen geringe CO2-
uitstoot. Nuon zegt minder gebruik te maken van biomassa, 
maar toch.  

De tweede aanleiding tot dit stukje is een folder van Nuon, 
met daarin de constatering dat wij in Nederland bij lange na 
niet voldoen aan het in het Kyoto-protocol gestelde doel van 
een CO2-uitstootvermindering van 6% ten opzichte van 1990. 
In 1990 164 miljard kilo, in 2001 189 miljard kilo. Moeten we 
dan al die prachtige doelstellingen nog serieus nemen? Kunnen 
we die uitstoot verminderen dankzij 3% natuurstroom? Moeten 
we het risico van temperatuurstijging eenvoudig aanvaarden? 
Willen we echt die uitstoot verminderen? Als in Amsterdam de 
bouw van grote nieuwe kantoorcomplexen het energieverbruik 
van bedrijven ongeveer verdubbelt, als wij steeds meer mooie 
elektrische apparaten kopen, als wij steeds meer computers on-
line zetten, als wij automotoren zuiniger maken maar 
tegelijkertijd airco inbouwen, als wij reclame maken voor 
feestverlichting rond oud en nieuw, als wij niet het lef hebben 
een grens te stellen aan het vermogen en de snelheid van 
auto’s, als wij niet bereid zijn een flink stuk van onze welvaart 
in te leveren – dan blijft het vechten tegen de bierkaai. 

Genoeg pessimisme. Gelukkig beginnen de dagen weer te 
lengen en komt het voorjaar weer in zicht! 

Wigger Atsma 
 

Mini’s 
 
 
Marja (43), Imre (8) en Ilja (6) zoeken een plekje in een leuke 
woongroep in de eco-wijk. Ruilen is eventueel mogelijk. We 
wonen nu in een 3-kamerwoning van ongeveer 100 vierkante 
meter met een tuin van 60 vierkante meter en een brede stoep 
(Waterpoortweg). Wie durft? 

Marja van den Brandt 
Waterpoortweg 375 

1051 PX Amsterdam 
tel. 6843386  

marjabra@xs4all.nl 
 

---------------------------------------------------- 
I am a Ghanaian woman, 35 years old, looking for a job: house 
cleaning or taking care of children. I can work on weekdays 
from 8.00 to 18.00. I speak English, French and a little Dutch. 
If interested, call Victoria at 020-6006542. References 
available upon request. 
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Gesprek met Ton van Rijn, fotograaf 

n van Rijn is de auteur en fotograaf van het 
ek Een schitterende buurt om te wonen. Hierin 
an verhalen en portretten van buurtbewoners 
 de Staatslieden- en Hugo de Grootbuurt. Een 
n de geportretteerden is Richard Hengeveld, 
woner van de Waterwijk en redactielid van de 
terspiegel. Reden genoeg voor een gesprek. 

n van Rijn vertelt over het GWL-terrein in zijn 
gd: ‘Ik voetbalde altijd in de Van Hallstraat bij 

t terrein van de Gemeente Waterleidingen. 
ar had je een heel lange, hoge stenen muur. Er 
s een brede stoep, maar we namen de 
ddenweg ook nog mee met voetballen. Als de 
l over de muur ging, moest je die via de portier 
er terughalen. Er waren ook van die 
jmballen die de bal niet teruggaven. Maar bij 
 Haarlemmerweg had je een hek, dus dan kon 
ook over het hek heen.’ 
Ton van Rijn is geboren aan de Herengracht in 
n klein achterhuis en verhuisde naar de 
arlemmerweg toen hij vier jaar was. Hij woont 
 dit moment in de Hugo de Grootbuurt, en in 
aal al vijftig jaar in Westerpark. Dat laatste 
cht hem op het idee dit boek te maken, met 50 

rtretten van buurtbewoners. Geld om het te 
en drukken had hij zelf niet, maar de Stichting 
b Hart voor Amsterdam heeft bemiddeld en 

n uitgever voor hem gezocht. Dat is de 
dsdrukkerij geworden. Uiteindelijk zijn het 34 

rtretten geworden.  

 

e ben je aan mensen gekomen om te 
rtretteren? ‘Ik heb een lijst gemaakt van een 
ersiteit aan mensen dat ik wilde fotograferen. 
 je komt ook aan mensen via via. Die mensen 
rden door anderen genoemd omdat ze zich met 
s bezig houden, zoals bijvoorbeeld Maarten 
ondel van de groep Vrienden van Westerpark. 
j kon veel vertellen over de renovatie van het 
esterpark. Ik wilde ook een aantal winkeliers 
 fotograferen van wie ik weet dat ze al vrij lang in 
deze buurt zitten. Zij wonen hier dan wel niet, maar 
zijn toch zes dagen per week in de buurt aanwezig. 
Pasteuning, Jef Waterman en de fotozaak Den Boer 
kende ik al heel erg lang.  

Ik wilde verder niet alleen maar Nederlanders, 
maar ook mensen uit andere culturen. Bij het 
kiezen heb ik ook gekeken naar wie er actief zijn, 
iets doen in de buurt. Mensen die in de politiek 
zitten of actief zijn in het Westerpark, mensen die 
bezig zijn met het opknappen van binnentuinen en 
daar concerten in geven.’ 

Ton vertelt dat café Prospérité aan de 
Haarlemmerweg vroeger zijn stamkroeg was. ‘Alle 
jongens uit de buurt gingen daar een biertje 
drinken. Daar was ik ook al dertig jaar niet meer 
geweest, er is een andere eigenaar. Maar ik vond 
het toch wel leuk dat nu te fotograferen, het is iets 
van vroeger. Zo’n café-eigenaar kan ook vertellen 
hoe hij vindt dat de buurt veranderd is. Er is nu een 
Surinaamse eigenaar en er komen veel Surinamers. 
Maar ook mensen die er twintig-dertig jaar geleden 
kwamen komen nu nog steeds een biertje drinken.’ 

Ton van Rijn vertelt over zijn jeugd in de 
Staatsliedenbuurt: ‘Het was een arbeidersbuurt, met 
veel mannen met koperen knopen. Maar ook veel 
armoede. Ik heb het ervaren als een leuke buurt om 
in op te groeien. Er was veel ruimte om te spelen 
en te voetballen, Het leek allemaal veel groter dan 
nu, er stonden ook nog geen auto’s in de straten. Er 
waren ook meer open terreintjes.’ 

 
Hoe lang heb je over het boek gedaan? ‘Een jaar. 
De teksten schrijven was het grootste probleem. Ik 
ging naar de mensen toe en nam een soort 
interview af. Thuis maakte ik er een heel verhaal 
van. Sommige mensen hadden vrij veel te vertellen 
en dan had ik wel 6-7 kantjes vol. Dan moet je 
gaan schrappen. Dat is moeilijk, de essentie van het 
verhaal moet overeind blijven. Mijn vrouw Vera 
maakte er een goed lopend verhaal van, en haalde 
de taalfouten eruit. Zij heeft dus de redactie 
gedaan. Dan werd het uitgetikt en ging ik ermee 
terug naar de mensen om het te laten lezen en 
foutjes eruit te halen. Soms moesten de teksten 
drie, vier keer terug voor ik uiteindelijk de exacte 
tekst had. Ik ben fotograaf, dus fotografisch was 
het niet zo’n groot probleem voor mij, dat was 
meestal in één keer goed.’ 
 
 
 

Vervolg >
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Agenda voorstellingen De Ruimte in de 

Cliffordstudio 
Cliffordstraat 38 (zijstraat Van Hallstraat) – 1051 GV 
Amsterdam – Tel. 4881010 
 Toegangsprijs:  
Kinderen        € 4,50 (met stadspas € 4,00) 
Volwassenen  € 6,00 (met stadspas € 5,00) 
  
Zondag 8 februari 2004 om 14.00 uur 
Theater Mongo Mongo met de voorstelling: ´De 
Bieboebeestenlaan´ 
Leeftijd: 4 t/m 8 jaar 
 Dimme de Dromedaris is op zoek naar zijn nieuwe 
huis in de Bieboebeestenlaan. Daar wonen allemaal 
verschillende beesten. Sjaan de Sprinkhaan weet al 
van zijn komst en vertelt het de anderen. Zodra Sjaan 
Dimme ontmoet, schrikt ze enorm. Is dit de nieuwe 
bewoner? Wat een vreemd, harig reuzemonster. Ze 
gilt!  Dimme vlucht in paniek ook weg voor het 
monster, maar vergeet zijn koffer…. Wat nu?? 
  
Zondag 22 februari 2004 om 14.00 uur 
Majel Lustenhouwer met de voorstelling ´Zingen 

en Springen´ 
Leeftijd: 2 t/m 4 jaar 
 Een vrolijk muzikaal programma met liedjes waarbij 
de kinderen mee kunnen springen, huppen, zoemen 
en zingen: ´Handjes op je bolletje, vingertjes tegen je 
neus, teentjes die bewegen´. Kortom, een voorstelling 
waarbij de kinderen niet hoeven stil te zitten en stil te 
zijn! 
  
Zondag 7 maart 2004 om 14.00 uur 
Peter van Pagee met de voorstelling ´Spikkeltje´ 
Leeftijd: 4 t/m 8 jaar 
 ´Denk erom dat je dit prinsesje in de herfst binnen 
houdt´, roept de heks tegen de koningin die net het 
prinsesseneitje gaat uitbroeden. Maar ja, wie kan dag 
en nacht opletten en alle deuren en ramen gesloten 
houden….? 
  
Zondag 21 maart 2004 om 14.00 uur 
Ellen Smets met de voorstelling ´Wie komt er in 
mijn huisje?´ 
Leeftijd: 3 t/m 6 jaar 
 Pompelepoen, een van de laatste wortelvrouwtjes, 
woont in een bol van zwerfklei. Vandaag is de Grote, 
Gewone Dag, maar het loopt net even anders: 
Lastpakken vallen als bakstenen uit de hemel en als 
het Ergste van het Ergste met dreigende stappen komt 
aangewaggeld, raakt ze de kluts kwijt en weet ze niet 
meer Wie, Wat en Hoe! 

---------------- 
  
 

Ton heeft de mensen voornamelijk 
in hun eigen huis of omgeving gefotografeerd; dat 
vertelt ook iets over de mensen zelf. ‘Ze zijn ook 
het meest vertrouwd als je ze fotografeert in hun 
eigen omgeving. Voor de winkeliers moest dat in 
de winkel gebeuren.’  

Heb je nog leuke verhalen of anekdotes gehoord 
tijdens het maken van dit boek? ‘Ja! Bijvoorbeeld: 
op de Haarlemmerweg had je sigarenwinkel Joop 
Strober. Hij had een heel groot bord aan de gevel 
en daar werden alle voetbaluitslagen op gezet. Op 
zondagmiddag vanaf vier uur stonden al die 
mannen voor de sigarenwinkel om de 
tussenstanden en de eindstanden van de 
voetbalcompetitie bij te houden. Het stond er echt 
zwart van de mensen dan.’  
 
Vertel eens wat over je werk als fotograaf: ‘Ik werk 
nu twaalf jaar op het Gemeentearchief. Daarnaast 
heb ik mijn eigen fotografie, mijn vrije werk. Dat 
vind ik in dit verband het belangrijkste. De laatste 
tien jaar heb ik veel sociale documentaire 
fotografie gedaan. Ik heb heel lang de anti-
racismestrijd in Amsterdam gefotografeerd, 
bijvoorbeeld voor Nederland Bekent Kleur. Ik ben 
actief geweest in anti-facisme- en anti-
racismecomités. De laatste vier, vijf jaar ben ik 
bezig met het fotograferen van Oost-Groningen, 
omdat ik dat een heel bijzonder gebied vind qua 
architectuur en landschappen. Het landschap is 
ongelooflijk mooi, heel uitgestrekt en er is haast 
geen horizonvervuiling. Ik zit ook in een 
fotocollectief met vier andere fotografen, en 
daarmee ben ik bezig het hele veengebied in 
Groningen en Drente te fotograferen. In maart 
komt het tweede fotoboek uit over Groningen en 
Drente. 

Wat ik ook fotografeer zijn de rafelrandjes rond 
Amsterdam, die speciale gebiedjes die je nog hebt. 
De Westerdoksdijk, de oude douaneloods waar 
allemaal kunstenaars woonden, was bijvoorbeeld 
een heel leuk gebied, waar je niet voelde dat je in 
het centrum van Amsterdam was. Ook heb ik een 
serie gemaakt over het volkstuincomplex Nut en 
Genoegen aan de Spaarndammerdijk.’  

Ineke Hartman
  
 
 

 
Het boek Een schitterende buurt om te wonen kost € 12,50 en is onder andere te koop in het Wijkcentrum en
bij Pasteuning op de Van Limburg Stirumstraat, en bij diverse boekhandels. 
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            Hoeveel poten heeft de olifant? 
  Er is ook iets vreemds met het lezen van woorden, lees 

onderstaande tekst maar eens..... 
 
Vlgones een oznrdeeok op een Eglnese uvinretsiet mkaat 
het neit uit in wlkee vloogdre de ltteers in een wrood 
saatn, het einge wat blegnaijrk is is dat de eretse en de 
ltaatse ltteer op de jiutse patals saatn. De rset van de 
ltteers mgoen wllikueirg gpletaast wdoren en je knut 
vrelvogens gwoeon lzeen wat er saatt. Dit kmot odmat 
we neit ekle ltteer op zcih lzeen maar het wrood als 
gheeel. 
         
 Het menlijsek beirn is  een wonlijderk ites, nietawar? 
 

 
 

 
Zie je een eskimo of een gezicht? 

 

Is de cirkel links in het midden groter 
dan de rechtse? 

Nee hoor, even groot! 
 
 
 

Heb jij tijd en zin om af en toe 
wat te schrijven of te tekenen 

voor de Waterspiegel of website , 
stuur je bijdrage dan aan de 

redactie. 
Alle inzendingen worden 

beloond. 
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